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Jaarverslag 2024 
 
 

 
ALGEMEEN 

- In januari werd een nieuwe ouderling bevestigd en een gemeentelid-kerkrentmeester en een 
nieuwe bezoekmedewerker werden voorgesteld. 

- De diaconie bleef helaas onderbezet, zodat een tijdelijke maatregel door de Classis nodig 
was.  

- Vijf keer kwam de kerkenraad bijeen; het Moderamen vergaderde 10 keer en informeerde de 
kerkenraad over acties, voorstellen en besluiten.  

- Vanwege gebrek aan menskracht was al eerder besloten om te stoppen met het bezoeken 
van jarige 80-plussers. In plaats daarvan kwam de driemaandelijkse ‘verjaardagsvisite’ 
waarvoor de jarigen werden uitgenodigd. Koffie/thee traktatie, sapje en hapje werden door de 
Diaconie aangeboden. Het bleek een succes te zijn. Zij die precies 80 of 85 worden en de 90-
plussers mogen overigens nog wel op een bezoekje verwachten.  

- In oktober werd tijdens een gemeente-ochtend stilgestaan bij de taken van de Diaconie. 
- Gemeenteleden werden geïnformeerd middels het (eigen) kerkblad Samen over de Brug, dat 

vier maal verscheen en het gezamenlijke Klavertje Vier kerkblad, dat tweemaal werd 
uitgegeven. 

- In december werd, tijdens een informatiemoment, de gemeente geïnformeerd over de situatie 
in de Klavertje Vier gemeenten. Daarbij werd ook de vraag voorgelegd van één van die 
gemeenten om, vanwege het ontbreken van een predikant, in het nieuwe jaar vaker samen te 
kerken. De aanwezigen reageerden positief hierop. Tevens werd aandacht gevraagd voor het 
steeds groter wordende tekort aan ambtsdrager en vrijwilligers en de waarschuwing dat dit in 
de toekomst mogelijk gevolgen zal kunnen hebben voor diensten en activiteiten. 
 

Kerkdiensten  
- Op vrije zondagen en tijdens vakanties van de eigen predikant mochten wij steeds rekenen op 

de medewerking van gastpredikanten. Een keer moest een gastpredikant wegens ziekte 
verstek laten gaan. De kerkdienst werd door de kerkenraad voorbereid en ingevuld. 

- Driemaal werd een Eredienst Anders georganiseerd met leuke en interessante thema’s  
- In januari was er voor het eerst een oecumenische viering met de RK geloofsgemeenschap 

Etten. En met RK Terborg werd tweemaal een oecumenische dienst gevierd, waaronder de 
Kerstavonddienst, die zeer goed werd bezocht.  

- Over het kerkbezoek zijn wij redelijk tevreden. Gemiddeld waren er 27,79 mensen aanwezig 
bij een viering. Dat is 9,55% van het totaal aantal geregistreerde leden (belijdende- doop-, 
mee-geregistreerde- en gastleden en vrienden). Een lichte daling ten opzichte van 2023. 

- Onze kerkdiensten zijn online te volgen via kerkdienst gemist; gemiddeld waren er 40,43 
aansluitingen per uitzending, een stijging ten opzichte van het voorgaande jaar (38).. 

 
 
Klavertje-4  
De in 2023 ingestelde Raad van Advies vergaderde meerdere malen, dit jaar. O.a. om elkaars zorgen 
te bespreken over de krimp van het aantal leden, de vergrijzing, het gebrek aan ambtsdragers en 
vrijwilligers en de (blijvende) predikantsvacature in één van de gemeenten. Inmiddels ligt er een 
voorstel om als prot. gem. Etten, Terborg, Ulft in het komend jaar een aantal keren samen te kerken.  
Er waren dit jaar meerdere gezamenlijke diensten. 

- in de Stille Week driemaal een Vesperdienst, gevolgd door een gezamenlijke dienst op Stille 
Zaterdag  

- Vespers in de Adventsweken om en om in de Klavertje-4 gemeenten 
- de Openlucht-Pinksterdienst  
- een Zomerzangavond 
- een Klavertje-4 kanselruil gehouden 
- meerdere gezamenlijke activiteiten georganiseerd, aangekondigd in het blad Klavier. 

In maart en in september werd het gezamenlijk kerkblad Klavier samengesteld door de redacties uit 
de vier gemeenten.  
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Samenwerking met andere geloofsgemeenschappen 

- Driemaal werd een oecumenische viering gehouden, eenmaal met RK Etten en tweemaal met 
RK Terborg, waaronder de eerdergenoemde Kerstavondviering. Met beide 
geloofsgemeenschappen zijn ook al data gepland in 2025, zodat het contact blijvend wordt 
geïntensiveerd. 

- Ook met de Islamitische geloofsgemeenschap bestaat een goed contact. In maart werden wij 
uitgenodigd voor een Iftar Maaltijd en medio dit jaar was een nadere kennismaking met het 
bestuur van de moskee. Eind november werd onze gemeente uitgenodigd en hartelijk 
ontvangen in de moskee waar een duidelijke en prettige uitleg werd gegeven van de 
gebruiken en gewoonten.in de Islamitische geloofsgemeenschap. 

-  
Pastoraat  

- De predikant bezocht random (en desgewenst) gemeenteleden en was nauw betrokken bij 
ziekte en rouw. Waar bezoek niet mogelijk was, werd telefonisch contact onderhouden 

- De pastorale ouderlingen verzorgden het bezoekwerk, daarbij ondersteund en geassisteerd 
door een klein aantal wijkbezoekmedewerkers. Medio dit jaar moesten we al vaststellen dat 
ook dit lastiger zou worden omdat de veronderstelling was, dat er vanaf 2025 nog slechts één 
pastorale ouderling zal zijn. Het groepje bezoekmedewerkers is dusdanig klein, dat een reële 
verdeling ondoenlijk wordt. Via het kerkblad Samen over de Brug werden gemeenteleden 
daarom opgeroepen voor het ‘omzien naar elkaar’ en de pastorale ouderling en/of de dominee 
te informeren indien dit gewenst of noodzakelijk is. 

- Zoals al eerder aangegeven werden alleen nog jarige gemeenteleden bezocht die precies 80 
of 85 jaar werden of de 90-plussers. . 
 

 
Bemensing 
Er ontstaan steeds vaker en steeds meer tekorten bij vrijwilligerstaken. Met name dit jaar moest een 
aantal actieve vrijwilligers noodgedwongen (door ziekte of beperkingen) afhaken. De druk op overige 
vrijwilligers, kerkenraadsleden en kerkrentmeesters groeit daardoor. In januari 2025 nemen wij 
afscheid van een pastorale ouderling (maximale termijn bereikt) en een ouderling-kerkrentmeester, 
Een diaken heeft aangegeven bereid te zijn om haar zittingsperiode met twee jaar te verlengen en een 
ouderling kerkrentmeester (en tevens voorzitter van kerkenraad en College van Kerkrentmeesters) 
start in januari 2025 met een tweede termijn van vier jaar.  
Bij de diaconie was gedurende het gehele jaar een vacature, zodat, met goedkeuring van de Classis, 
een ouderling werd toegevoegd aan het college. Eind december werd het verheugende bericht 
ontvangen, dat een gemeentelid bereid is om het ambt van diaken te aanvaarden per januari 2025. 
Vanaf januari bestaat de kerkenraad uit: 1 predikant, 1 ouderling-scriba, 2 ouderling-kerkrentmeesters, 
1 pastorale ouderling, 3 diakenen. 
 
Communicatie 
Wij informeren onze gemeenteleden middels het eigen kerkblad Samen over de Brug, dat viermaal 
verscheen en het gezamenlijke blad Klavier tweemaal. Regelmatig wordt een nieuwsbrief verstrekt, er 
worden mondelinge mededelingen gedaan in de kerk en zo nodig wordt een mail gestuurd aan de bij 
ons bekende adressen. Ook op de website is informatie te vinden zoals over de kerkdiensten, de 
activiteiten, de diverse adressen en contacten, jaarcijfers en begroting en het beleidsplan. 
 

 
COLLEGE VAN DIAKENEN 

 
Bezetting 
Het College heeft het gehele jaar bestaan uit twee diakenen omdat het niet is gelukt om aanvulling te 
vinden. Door het Breed Moderamen van de Classis Gelderland Zuid & Oost is het besluit genomen dat 
krachtens ordinantie 4-16-5 gedurende het gehele jaar een ouderling werd toegevoegd, waarmee het 
College van Diakenen volledig bevoegd werd verklaard. Deze toevoeging stopte per eind december 
2024. Verlenging is aangevraagd en toegestaan, maar eind december 2024 heeft een gemeentelid 
zich aangemeld om als diaken toe te treden tot de kerkenraad. Daarmee is de vacature vervuld. Het 
College wordt administratief ondersteund door een vrijwilliger. 
 
Collectes 
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Voor zover mogelijk volgden we weer het Kerk–in–Actie - rooster. Voor de lokale doelen hebben we 
een aantal vaste en wisselende doelen gekozen.  
Het gezamenlijk project (met de diaconieën van pg Silvolde en pg Gendringen/Bontebrug en pg 
Zeddam-‘s-Heerenberg) Het Passion in Hummelo, liep af in april 2024.  
We hebben Givt als betaalmedium in de kerkdiensten gecontinueerd voor diaconale doelen. 
 
Projecten 

1. In het kader van de samenwerking met de diaconieën van Gendringen, Silvolde en 
Zeddam/’s-Heerenberg hadden we tot medio april dit jaar aandacht voor de activiteiten van 
Het Passion, een opvanglocatie voor verslaafden, te Hummelo. Onze deelname in dit project 
is nu gestopt en vervangen door deelname in activiteiten van de Stichting Present, voorlopig 
voor twee jaar. Stichting Present is een landelijk initiatief om gezinnen en individuele mensen 
met praktische problemen middels kortdurende acties hulp te bieden. Wij doen hieraan mee 
vanuit de plaatselijke kerk. 

2. Onze betrokkenheid bij Het Dagelijks Bestaan is gecontinueerd. In dit Zutphense project 
worden jongeren die op een of andere manier vastlopen, in groepen opgevangen en begeleid. 
Dit zijn activiteiten op het snijvlak van jeugdhulpverlening, sociale activering, zingeving, 
onderwijs en arbeid. Op het terrein van de stichting begeleidt men ook een aantal jongeren via 
beschermd wonen. Daarnaast vragen twee lokale projecten onze aandacht: 

3. Global Developments Africa: de groep met Freddy Karekezi begeleidt statushouders in de 
gemeente Oude IJsselstreek met allerlei vragen en knelpunten rond inburgering. De tweede 
cursus is in 2024 afgerond, in samenspraak met en steun van de gemeente en subsidie van 
de provincie. Ook onze diaconie denkt inhoudelijk mee.  

4. In de loop van 2023 heeft GDA een vervolgproject opgezet voor de basiscursus voor een 
tiental gezinnen in Burundi, waarmee Freddy Karekezi nauw contact heeft. In 2024 is 
uitvoering gestart voor en met deze gezinnen en in 2025 is het plan een corporatie op te 
richten met steun van de plaatselijke overheid in Bujumbura (oost-Burundi). Daaraan hebben 
zich een plaatselijk bioloog en een regionaal deskundige verbonden. Deze laatste (Ir. Jean 
Claude Vyamungu) heeft met universiteit Wageningen in de afgelopen zes jaar het PIP Impact 
Report ontwikkeld en wil dit gaan toepassen in dit nieuwe project. Voor dit project heeft onze 
diaconie samen met de diaconieën van Zeddam/’s Heerenberg en Gendringen een bedrag 
van € 20.000 als gift beschikbaar gesteld; onze diaconie nam het leeuwendeel voor zijn 
rekening: € 17.250,-. 

 
Activiteiten: 

1. Sinds medio 2021 zijn we betrokken bij plannen van de stichting “Dorpsbelangen Etten”. Deze 
groep heeft knelpunten in en rond Etten (1950 inwoners) geïnventariseerd. In dit kader is in 
2024 een belangrijk punt bereikt: de huiskamer is gerealiseerd als een brede 
maatschappelijke voorziening voor dagbesteding van ouderen en voorziening i.v.m. 
toenemende eenzaamheid; de huiskamer in de Oude Kerkstraat is in maart 2023 geopend. 
Ongeveer 20 vrijwilligers hebben zich aangemeld. Tot nu toe is er een flink wisselend aantal 
bezoekers, maar de huiskamer voorziet heel duidelijk in een behoefte. Ook de Glazeren Kast 
is regelmatig in gebruik bij deze groep. 

2. In 2024 hebben we twee keer een actie gehouden voor de Voedselbank. Het resultaat was 
heel mooi en de organisatie van de Voedselbank was heel blij met de giften. 

3. Financiën: Dit jaar hebben zich geen grote veranderingen voorgedaan. Onze begroting is iets 
gunstiger dan vorig jaar. Door deelname in het project van Bujumbura is in 2024 geen lijst 
eindejaarsgiften opgesteld;  
Het CCBB vroeg eind 2024, uitgaande van de ingediende meerjarenraming, aandacht voor de 
waarschijnlijke toename van onze liquide middelen en  drong er op aan onze gelden op de 
juiste wijze te bestemmen. Daarom zullen wij begin 2025 aan de hand van onze 
meerjarenraming bekijken of we tussentijds een giftenlijst kunnen samenstellen en of we ons 
bestedingsbeleid moeten veranderen. 

4. Er werd een busreisje naar De Zandsculpturen in Garderen georganiseerd; dit vond plaats op 
20 september en 21 kerkleden namen deel. 

5. Met Pasen is er een Paaskoffie verzorgd met aansluitend een kopje soep. 
6. De Adventsviering werd gecombineerd met een koffie-ochtend, een korte viering en 

aansluitend een lichte lunch. 
7. De 40-dagenkalender, de Adventskalender en de Elisabethbode zijn weer uitgedeeld na de 

betreffende kerkdiensten. 
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COLLEGE VAN KERKRENTMEESTERS  
 
Bezetting 
Het college bestond het gehele jaar uit 5 personen, t.w. drie ouderling-kerkrentmeesters en twee 
gemeentelid-kerkrentmeesters. 
 
De jaarrekening 2023 is tijdig in FRIS ingevoerd. Door het CCBB is de jaarrekening zonder 
opmerkingen goedgekeurd. Dit geldt ook voor de jaarrekening van de begraafplaatsen. 
 
We hebben dit jaar de taken met betrekking tot de begraafplaatsen verdeeld over meerdere personen 
binnen het College. We denken, op deze manier, de bedrijfsvoering ervan beter te kunnen uitvoeren. 
 
Voor de streaming van de kerkdiensten in de Kerk te Terborg wordt sinds medio dit jaar gebruik 
gemaakt van het systeem Kerkbeamer. Daarvoor werd de installatie aangepast en aangevuld.  
· 
Begraafplaatsen 
De administraties van de begraafplaatsen worden gescreend op up-to-date zijn. We zijn gestart met 
de begraafplaats in Etten. Voor 2025 staat het vervolg op het programma voor de begraafplaatsen in 
Ulft en Terborg. Dit vraagt nogal wat tijd en vooral geduld. 
We hebben, met de Klavertje 4 gemeenten, afgesproken om de administratie van de begraafplaatsen 
vast te leggen in BAM. Dit programma maakt het makkelijker om in de toekomst elkaar te kunnen 
helpen als daar aanleiding toe is. 
Er is ook een begin gemaakt met extra onderhoud en aanpassingen op onze begraafplaatsen om 
deze voor de toekomst onderhoudsvriendelijker te maken. 
 
Op het eind van het jaar 2024 is de begroting voor 2025 opgesteld. Deze is, nadat de jaarrekening 
2023 werd geaccepteerd, ingediend bij het CCBB en goedgekeurd. 
 
Het College van Kerkrentmeesters vergaderde 11x. 
 
Onderhoud 
Er geen groot onderhoud aan de kerk uitgevoerd. Wel werden we n.a.v. een rapport van een rapport 
van Monumentenwacht, geconfronteerd met gebreken aan de regenwaterafvoeren van de kerk in 
Terborg  Alle afvoeren zijn met een camera bekeken en waar nodig gerepareerd of vervangen. Deze 
werkzaamheden zijn op 11 november afgerond. 
Medio november hebben we weer een overleg gehad met onze contactpersoon bij Monumentenwacht 
over het nieuw in te dienen onderhoudsplan (SIM) voor de Kerk in Terborg. We moeten hierbij 
rekening houden met het feit dat de regering de subsidies heeft verlaagd. In het verleden was het 60% 
rijkssubsidie en 40% eigen bijdrage. Dit wordt m.i.v. 2025: 50% rijkssubsidie en 50% eigenbijdrage. 
Het onderhoudsplan moet voor 01-04-2025 worden ingediend. 
Bij de nieuwe pastorie zijn dit jaar onderhoudswerkzaamheden uitgevoerd, e.e.a. volgens het lange 
termijn onderhoudsplan en zoals begroot. 
 


